
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosoleku protokoll 

teisipäeval 14. september 2023. a.   

Toimumiskoht: Kuristiku 7, Tallinn ja veebis 

 

Kohal olid (13): Raivo Aeg, Mati Kivistik, Toomas Kõuhkna, Tarmo Lehiste, Arvi Luuk, 

Andres Onemar, Margus Puust, Endrik Raun, Karel Rüütli, Raul Vahter, Priit Vahtramäe, 

Marko Vinni, Jaak Volmer. 

Veebis(5): Aigar Jürjens, Ive Kuningas, Mikk Marran, Tiit Rammul, Rein Rosenberg.  

Puudusid(6): Riho Breivel, Aigar Kallas, Kalle Palling, Jaanus Põldmaa, Tiit Tammsaar, 

Andres Vainola. 

 

Koosoleku juhataja: Margus Puust                                         Protokollija: Lea Truska 

 

1.Päevakorra kinnitamine 

 

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku kinnitada varem saadetud päevakord: 

 

1. Päevakorra kinnitamine.  

2. Presidendi ülevaade kohtumistest regionaal- ja põllumajandus (SAK) ja kliimaministritega. 

3. EJS-i struktuuri arutelu: keskus, maakondlikud keskused ja seltsid.  

(Selle punkti raames ka lühiülevaade Viljandimaa arengutest.) 

4. MTÜ Uhtna jahtkond liikmeksastumise avalduse läbivaatamine.  

5. EJS-i keskuse struktuuri muudatus.  

6. Ülevaade maakondlike jahindusnõukogude otsustest küttimismahtude kohta. 

7. Arutelu Eesti Jahimees OÜ edasisest saatusest. 

8. Muud küsimused ja infod. 

  8.1 Info jahirahu 2023 korraldamisest.  

  8.2 Info kokkutuleku 2024 korraldamisest. 

  8.3 Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 

2. Presidendi ülevaade kohtumistest regionaal- ja põllumajandus- (SAK teema) ja 

kliimaministritega. 

 

EJS-i esindus eesotsas president Margus Puustiga on septembris kohtunud kahe ministriga. 

5. septembril toimus ümarlauad Regionaal- ja Maaeluministeeriumis, kus räägiti SAK-i uuest 

puhangust ja seakasvatusearengutest üldse. Ümarlaual osales regionaal- ja maaeluminister 

Madis Kallas. EJS delegatsioon esitas jahimeeste soovitusi SAK olukorra parandamiseks: 

rakendada seadust ja lubada kiirelt öösihiku kasutamist, lihtsustada lihakäitlejatel toore ja 

kontrollitud metssealiha müüki, võimaldada metssigade küttimine ka nendel kaitsealadel, kus 

täna on see keelatud, jätkata emiseküttimise toetusega. Räägiti esmatöötluskohtade meetme 

jätkumise vajalikkusest, mis aitaks kaasa aastaringsele aktiivsele küttimisele. Lisaks EJS 

presidendile esinesid ümarlaual ettekannetega Olev Kalda ja Anu Hellenurme. Olev Kalda 

tutvustas SAK-i hetkeolukorda ja Anu Hellenurme seakasvatajate vaadet nii SAK-i 



perspektiivis kui ka suures plaanis. Ümarlaua tagasisidena küsis ReM EJSilt juba ülevaadet 

esmakäitluskohtade reaalse vajaduse kohta. Seakasvatajad kiitsid jahimehi aktiivse tegevuse 

eest, kuid nentisid, et olukord on 2014 - 2015 aastate juures tagasi. Arutati, et riigil tuleb leida 

võimalus toore metssealiha realiseerimiseks. Vaktsiini ei ole veel ikka. PTA esines 

ähvardusega küttimislimiidi mittetäitmisel algatada jahipiirkonna kasutuslubade äravõtmist. 

President palus juhatuse liikmetel lühidalt kirjeldada oma piirkonna SAKi olukorda.  

Juhatuse liikmed teevad ülevaate. SAKi juhtumeid on Põlvamaal, Võrumaal ja Lääne-

Virumaal. Probleemiks on jahindusnõukogude kinnitatud küttimisülesanded, mis on 

ebareaalselt suured. Samuti on puudu kaasaegsetest esmakäitluskohtadest. 

President võtab saadud info kokku ja ütleb, et metssea jaht peab aktiivselt jätkuma ka 

põdrajahi ajal. Riigilt oodatakse öösihiku kasutamise võimalust. Sellega on kaua venitatud ja 

see on jahimeestele arusaamatu, miks seadust ei täideta, kui katk on levimas.  

Kohtumine Kliimaaministri Kristen Michaliga toimus 8.septembril. Kohtumisel lepiti kokku 

edasine koostöö. Juhatuse liikmed lepivad kokku asekantsleriga kohtumise järgmisel nädalal. 

Otsus: Võtta informatsioon teadmiseks 

3. EJS-i struktuuri arutelu: keskus, maakondlikud keskused ja seltsid. Selle punkti raames ka 

lühiülevaade Viljandimaa arengutest.) 

Koosoleku juhataja  annab sõna töörühma juhile Andres Onemarile, kes selgitab et töörühmal 

seisab ees ülesande, et EJS liikmetel oleks ühesugused finantsilised kohustused lahendamine. 

Praegu juhatus ei tea, millised tulud-kulud maakonna keskustel on. Tuleb küsida kõikidest 

maakonna keskustest majandustegevuse eelarved, et teada klubide ülevalpidamise kulusid üle 

Eesti. Selle alusel saaks teada palju on vaja vahendeid maakondlike keskuste toetamiseks. 

Andmekorje oleks esimene samm. Töörühm loodab ettepanekud valmis saada volinike 

koosolekuks. Juhatuse liikmed arutasid erinevaid võimalusi EJS struktuuri muutmiseks ja 

rahastamiseks. Kasutama peaks kõiki võimalusi: Jahise kasutamine tasu eest, riigi raha 

kasutamine halduslepingu täitmisel, kaasatavad rahalised vahendid fondidest, EL rahad nt. 

käitlushoonete rajamiseks.  

Töörühma edasine tegevuskava: 1. Koguda maakondlikelt halduslepingupartneritelt eelarved 

ja teha sellest kokkuvõte ja tulude-kulude analüüs. 2. Kaardistada keskuse ja maakondlike 

keskuste funktsioonid. 3. Kirjeldada võimalikud rahastamise mudelid 4. EJS teenuste hinnad 

liikmetele ja mitteliikmetele. 5. Muudatuste rakendusplaan (s.h. ringsõidud vabariigis). Tuleb 

hoida meeles põhimõtet, et EJS liikmeskond mitte mingil juhul ei väheneks vaid edaspidi 

kasvaks ja panus organisatsiooni oleks kõigil võrdne. Organisatsiooni tuleb tugevdada, mis 

tähendab ka toimivat koostööd maakonna tasandil.. 

Otsus: Paluda maakondlikel organisatsioonidel saata EJS-le eelarved. Priit Vahtramäe teeb 

eelarvetest ülevaate ja esialgse analüüsi. Kui see on valmis, siis esitatakse kokkuvõte juhatuse 

liikmetele.  

Priit Vahtramäe selgitab arenguid Viljandimaa JL ümberkorraldustest. Muudatused algasid 

2022, muudeti põhikirja. Müüdi maja ja jagati raha. Juhatus läks laiali, saadi jahipiirkonnad 

seltside nimele ja raha oma jahimajade arendamiseks. Enne oli liidul 13 liiget, pärast 

ühinemist 11 liiget. Tahetakse säilitada VJLi juriidilist keha. 1. jaanuarist koondatakse 

tegevjuht. Tegevusena säilivad halduslepingu täitmine ja koolitused. Korraldatakse ühisjahte 

ja ühiseid ümarlaudu. Kulusid juurde ei tule ja liikmemakse pole. 

Vaadati läbi Valga jahimeeste kirjalik pöördumine Palupera jahiseltsist. Materjal oli eelnevat 

juhatuse liikmetele saadetud tutvumiseks.  

Rein Rosenberg tegi ülevaate Valgamaa JKÜ Palupera jahimeeste probleemidest. Probleemid 

on kestnud 5 aastat. Ühistust ei ole nad välja arvatud. Jahipiirkonnas on jahti pidamas 3 

jahiseltsi. Koosolekul otsustati, et on mõttekas mehed jagada kahe jahiseltsi vahel, et 

vaidlused lõpetada. Otsus kinnitati suurema häälteenamusega. Teema hõlmab 12 jahimeest.  

Otsus: Juhatus ei sekku liikmete siseasjadesse ning usaldab valitud institutsiooni lahendusi ja 



otsuseid. Juhatuse arvates on äärmiselt oluline, et kõik jahimehed leiaksid endale sobivad 

jahipidamise võimalused.  

 

4. MTÜ Uhtna jahtkond liikmeksastumise avalduse läbivaatamine.  

Koosoleku juhataja tutvustab Rakvere JK-st lahkunud jahtkonda, kes soovib jätkata EJS-i 

liikmena. Vajalikud dokumendid: avaldus ja väljavõte protokollist on lisatud. Seltsi esimees 

Raudo Raja käis Kuristiku tn jahiseltsi tegevjuhile tutvustamas. Uhtna JS on 42 liiget. 

Mingisugust konflikti pole. Lahkuti, sest kõik jahimehed pole maakonnas liikmed ja ei 

panusta ühistegevusse võrdselt. Raul Vahter ütleb, et Uhtna jahimehed on head ja ontlikud. 

Nende lahkumise taustaks oli ebaõiglus, mis panustamisel valitseb.  

Hääletati: kõik poolt. 

Otsus: Võtta Uhtna Jahiselts EJS liikmeks. 

 

5. EJS-i keskuse struktuuri muudatus. 

 

EJS tegevjuht Tõnis Korts esitleb EJSi uue struktuuri skeemi, mis hakkaks kehtima 

1.01.2024. Tegevjuht teeb ettepaneku kaotada tegevjuhi asetäitja ametikoht. Kollektiiv on 

väike ja piisab ühest juhist. Juhti saavad asendada nii juhiabi kui ka teised. Samas on 

ettepanek luua jahindusnõuniku koht. Tegevjuhi asetäitja Andres Lillemäel on käes pensionile 

minek novembrikuu lõpus ja sellega lõpeks ka ametikoht. Andres Lillemäega on asjade käigus 

kokku lepitud. Protsessi on aidanud juhtida tööõiguse jurist ja dokumendid on vormistatud 

vastavalt nõuetele. Juhatuse poolt on asja jälginud Toomas Kõuhkna. Lisatud praegune 

struktuuri skeem.  

Hääletati: Kõik poolt 

Otsus: Kinnitati struktuuri muudatus. Kinnitada EJS tegevjuhi asetäitja töökoha koondamine 

30.11.2023 ja EJSi jahindusnõuniku töökoha loomine alates 1.1.2024. Tegevjuhil ette 

valmistada töökoha ülesannete kirjeldus. 

 

6. Ülevaade maakondlike jahindusnõukogude otsustest küttimismahtude kohta. 

Milline seis on sõraliste küttimismahtude osas, sellest teeb kokkuvõtte juhatuse liige Priit 

Vahtramäe.  

Priit Vahtramäe teeb ülevaate sõraliste küttimismahtude osas. Vahtramäe näitlikud materjalid 

on lisatud juhatuse materjalidele.  

Otsus: Võtta teadmiseks. 

 

7. Arutelu Eesti Jahimees OÜ edasisest saatusest. 

 

Osaühing Eesti Jahimees on registreeritud äriregistris 19.10.2001 aastal reg. nr. 10809627.  

Osakapitaliga 40 000 krooni. 100% EJS osalus.  Põhitegevusala on kirjastustegevus. Juhatuse 

liige on Andres Lillemäe. 

Loodi 2001 aastal ajakirja peatoimetaja Ülo Kraani eestvedamisel jahindusalaste trükiste 

kirjastamiseks ja väljaandmiseks. Sisulist tegevust ei ole toimunud aastaid. Bilansi järgi 

varasid 3 417 eurot. Võlgnevusi ja võlglasi ei ole.  

Koosoleku juhataja palub juhatuse seisukohta, kas OÜ likvideerida või säilitada? Küsimus 

tõusis päevakorda, kuna ainukene juhatuse liige Andres Lillemäe suundub alates detsembrist 

pensionile.  

Otsus: Kutsuta Andres Lillemäe tagasi ja valida juhatuse liikmeks Tõnis Korts ning OÜ Eesti 

Jahimees säilitada.  

 

8. Muud küsimused ja infod. 



 

 8.1 Jahirahu toimub Pärnus Rannahotelli alal 14. detsembril 2023. Korraldaja Pärnumaa JL. 

 8.2 Jahimeeste kokkutulek toimub Lääne-Virumaal Rutja lennuväljal juuli 2. nädalavahetusel 

s.o. 12-14. juulil 2024 koostöös Kaitseliiduga. Formaat jääb samaks. Korraldusmeeskond on 

EJS koos Rakvere JK-ga. 

Arutada edaspidi Toomas Kõuhkna ettepanekul jahimeeste kokkutuleku toimumisaja 

võimalikku muutmist. 

  

9. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

Järgmine koosolek toimub 12. oktoobril kell 13.00 Kuristiku tn.7 Tallinnas ja veebis. 

 

 

 

Koosoleku juhataja:                                                                    Protokollija: 


